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Dagsorden til byrådets møde den 18. 
december 1991 kl. 1900 i byrådssalen.

Medlemmer:
Kim Rockhi11 
Hans Jørgen Mortensen 
Anni Skov 
Preben Lansø 
Anders Clausager 
Lise Lotte Due 
Bent Olsen
Jens Brogaard Jensen 
Gitte Schønemann 
Hanne Kyvsgaard 
F. Theill Hansen 
Bent Vestergaard Jensen 
Niels Jørgen Pedersen

Fra administrationen:
Lisbeth Lemmich 
Ingrid Hansen

Bemærkninger:

Formandsmødet starter kl. 1700 
Lukket møde starter kl. 1730

Afbud til spisning bedes meddelt 
Ingrid Hansen senest tirsdag kl. 12.
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18. december 19S 1

Blad nr.

1.
Udvalgsdacrsordener
Dagsordener fra afholdte møder i føl
gende udvalg er udsendt tidligere.
Teknisk udvalg - den 28. november og 
4. december
Kulturelt udvalg - den 25. november 
Socialudvalget - den 26. november 
Ejendomsudvalget - den 28. november 
Hovedsamarbejdsudvalget for det 
tekniske område - den 18. november og 
9. december
økonomiudvalg - den 10. december

/
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2.
Oplysningsskemaer for støttet bolig
byggeri 1992-95
J.nr. TF 03.02.00P01
Bygge- og Boligstyrelsen har i skriv
else af 7. november 1991 anmodet kom
munen om at fremsende sine ønsker 
med hensyn til opførelse af støttet 
boligbyggeri for årene 1992 til 1995 
for følgende byggeri:
- almennyttige boliger og integrerede 
ungdomsboliger,

- private andelsboliger,
- selvstændige ungdomsboliger,
- ældreboliger,
- byfornyelse og sanering. 
Indberetning skal ske senest den 31. 
december 1991, og der skal indberet
tes følgende:
- bygherre,
- beliggenhed,
- matrikelnummer,
- antal boligenheder,
- planmåned.
Eiendomsudvalget indstiller på møde 
den 28. novenmber 1991 følgende: 
Andelsboliger: at byrådets vedtagelse 
fra 1990 fastholdes, således at der 
ansøges om en kvote på 32 i 1992 pri
oriteret i den nævnte rækkefølge: 1) 
Hjortehaven, og 2) Nordmandshusene. 
Almennyttige boliger: at der søges 
kvote til 16 boliger med en gennem
snitsstørrelse på 55 m2.
Støttetilsagn fra byrådet kan kun 
forventes, såfremt de 16 andelsboli
ger i Hjortehaven 2. etape ikke kan 
realiseres.
Ungdomsboliger: at der ikke indberet
tes ønske om kvoter i perioden 
1992-95.
Ældreboliger: at der indberettes øn
ske om 9 boliger i 1993, svarende til 
nettotiIvæksten i boliger ved reali
seringen af det påtænkte ældrecenter. 
Byfornyelse og boligforbedring: at 
byrådets vedtagelse fra 1990 fast
holdes, og at der dermed indberettes 
ønske om en ramme på 2 mio. kr/år i 
perioden 1992-95.

fortsættes....
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2 .
Fortsat
Frede Theill Hansen går imod indstil
lingen vedrørende almennyttige bolig
er.
Økonomiudvalget oversender på møde 
den 10. december 1991 sagen til byrå
det, idet der forinden mødet udarbej
des et notat vedr. byrådets forplig
telse overfor opførelse af andelsbo
liger i Hjortehaven i relation til 
indgået forlig.
Det undersøges samtidig, hvorledes 
skemaerne teknisk skal udfyldes til 
bygge- og boligstyrelsen.
Ansøgning af 3/12-91 om 8, alterna
tivt 10, andelsboliger anbefales at 
indgå i kommunens ansøgning om kvote 
til andelsboliger som 3. prioritet.
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3 .
Forslag til Kommuneplan-tillæg nr 8 
for Venslev landsby
J.nr. TF 01.02.15P16
Frederiksborg Amt har gjort indsigel
se mod forslag til lokalplan nr 68 
for Venslev Kro, fordi forslaget med
fører en overskridelse af boligbygge- 
kvoten for Venslev landsby. Indsigel
sen betragtes som bortfaldet, når 
kommunen har forøget boligrummelighe
den ved udarbejdelse af et kommune
plantillæg eller ved revision af hele 
kommuneplanen.
Hvis HC-Handelcenters ønske om udvi
delse af erhvervsområdet skal opfyl
des som lovet, skal der ligeledes ud- 
færdiges et kommuneplantillæg.
Derfor fremlægges der hermed et kom
muneplantillæg, der fastlægger en bo
ligrummel ighed på 25 i perioden 1992 
til 2004. Desuden udvides erhvervsom
rådet nord for HC-Handelcenter som 
vist på vedlagte kortbilag.
Tillægget skal til høring i 8 uger. 
Ejendomsudvalget anbefaler på møde 
den 28. november 1991 at vedtage 
Kommuneplantillæg nr 8 for Venslev 
landsby og iværksætte offentligheds
proceduren.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
10. december 1991 ejendomsudvalgets 
indstilling.
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4.
Lokalplan nr. 66 for sommerhusområd
erne S6. Hammervang - endelig vedtag
else
J.nr. TF 01.02.05G01
Hermed fremlægges lokalplan nr. 66 
for sommerhusområdet S6 til endelig 
vedtagelse.
Lokalplanen er tilpasset forholdene 
på stedet og vil medvirke til at be
vare det eksisterende bebyggelsesmøn
ster.
Lokalplanen overfører området fra 
landzone til sommerhusområde. 
Lokalplanen har været til offentlig 
høring i perioden 3. september 1991 
til 29. oktober 1991, og der er ikke 
indgået indsigelser.
Eiendomsudvaleret anbefaler på møde 
den 28. november 1991 at vedtage lo
kalplan nr. 66 endeligt i den frem
lagte form.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
10. december 1991 ejendomsudvalgets 
indstilling.
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5.
Forslag til lokalplan nr. 69 for et 
område ved Hiortevei
J.nr. TF 01.02.05P16
På mødet den 26. september 1991 be
sluttede ejendomsudvalget, at kommu
nen kunne acceptere den foreslåede 
ændring af planforholdene for ej en- 
dommen Hjortevej 2 m.fl. på visse be
tingelser.
Ansøger har nu udarbejdet et lokal
planforslag i overensstemmelse med de 
på mødet besluttede retningslinier.
Da området i Kommuneplanen er udlagt 
til boligformål samt nærmere angivne 
erhvervstyper, der kan indpasses i 
området uden genevirkning i forhold 
til omgivelserne, er der i forslaget 
"lagt låg" over udvidelsesmuligheder
ne således, at det bebyggede areal 
til bolig og erhverv hver for sig ik
ke må overstige 500 m2 (1 1/2 etage). 
Dette opfylder rigeligt ansøgers øn
ske om mulighed for opførelse af en 
bygning på ca. 400 m2 i et plan, 
selvom bebyggelsesprocenten derved er 
langt under kommuneplanens maksimums
grænse pa 30.
Der er ikke i forslaget stillet krav 
om medlemskab af grundejerforeningen 
Hjortehaven.
For at skelne de forskellige lokal
planer i området fra hinanden bør 
navnet ændres til "for et område ved 
Hjortevej".
Ejendomsudvalaet indstiller på møde 
den 28. november 1991, at lokalplan
forslaget vedtages med følgende æn
dringer, som forslået af formanden 
for ejendomsudvalget:
- Der stilles krav om medlemskab 

af grundejerforeningen "Hjorte
haven" som i de andre lokalpla
ner i området (ny § 10),

- Der stilles krav om, at de i § 4 
nævnte matrikulære sammenlægnin
ger er foretaget inden ibrugtag
ning af ny bebyggelse (ny § 11).

Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
10. december 1991 ejendomsudvalgets 
indstilling.
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6 .
Indskrivning til BH-klasse og 1. 
klasse august 1992
J.nr. KF 17.02.07
Ledende skoleinspektør fremsender 
forslag til administration af byrå- 
ets beslutning omkring de nye skole
distrikter og skolestrukturen. 
Kulturelt udvalg anbefaler i sit møde 
den 25. november 1991 følgende ret
ningslinier for optagelse ved indmel
delse på alle 3 skoler:
Klassekvotient max. 22 elever.
Ved ansøgning om optagelse i andet 
skoledistrikt end distriktsskolen, 
anbefales
1. Søskendereglen
2. 'Nærhedsprincippet.
Hanne Kyvsgaard og Lise Lotte Due 
indtager særstandpunkt, idet de øn
sker klassekvotienten max. 20, iflg. 
byrådets hensigt med omlægning af 
skoledistrikterne.
Økonomiudvalget fremsender på møde 
den 10. december 1991 til byrådets 
afgørelse.
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8,
VÆRESTEDET - Skuldelev 
J.nr. SF 16.04.02
Til socialudvalgets orientering fore
lægges fremmødestatistik for oktober 
måned 1991 for VÆRESTEDET i Skulde
lev.
Af opgørelsen fremgår, at der p.t. er 
indmeldt 33 børn. Der er registreret 
18 børn i alderen 9-14 år på vente
listen. Herudover er yderligere regi
streret 7 børn under 9 år, som også 
ønsker optagelse i klubben. 
Socialudvalget anmodes om stillingta
gen til om børnene skal tilbydes 
plads i VÆRESTEDET mod personalekom
pensation samt forhøjelse af de bør- 
nerelaterede konti.
Forudsættes opnormeringen dækket 
med 1 pæd. 25 t/u er udgiften hertil 
ca. 136.000 kr. Reguleres de børnere- 
laterede udgifter tilsvarende beløber 
denne udgift sig til 25.000 kr.
Udgift ialt ved en evt. opnormering 
ca. 161.000 kr.
Socialforvaltningen kan ikke anvise 
kompenserende besparelse for merud
giften.
Herudover har socialforvaltningen ved 
intern notits af 12.11.1991 fået med
delelse fra borgmesteren om, at det 
overlades til brugerne selv at fast
sætte en evt. takst eller helt und
lade at opkræve kontingent for al
dersgruppe 14-18 år. 
Socialforvaltningen kan oplyse, at 
der er indarbejdet en forventet ind
tægt på 22.000 kr. i det vedtagne 
budget 92. Der kan ikke på nuværende 
tidspunkt anvises en kompenserende 
besparelse, men socialforvaltningen 
kan foreslå, at beløbet søges fi
nansieret i forbindelse med førstkom
mende budgetrevision i 1992. 
Socialudvalget stiller sig i møde den
26.11.91 positiv overfor en opnorme
ring på ca. 20 børn.
De politiske forligspartier opfordres 
til en drøftelse inden økonomidudval- 
gets møde.

fortsættes....
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9.
Forsøgsordning med indførelse af to
talrammebevillinger på daginstitu
tionsområdet for perioden 1.1,1992 
til 31.12.1993
J.nr. SF 16.04.00
I fortsættelse af byrådets godkendelss 
af forsøg med totalrammebevillinger 
for rådhuset og biblioteket gav byrå
det samtidig udtryk for, at man gerne 
så daginstitutionsområdet med i forsø
get.
Der blev efterfølgende nedsat en ar
bejdsgruppe til at udarbejde et for
slag gældende for daginstitutionsområ
det.
Forslaget er færdigt fra arbejdsgrup
pens side og har været drøftet i dag
institutionsledermødet den 10/10-91. 
Der var enighed om, at en etapevis 
gennemførelse af både økonomisk decen 
tralisering og øget forældreindflydel 
se var hensigtsmæssig.
Den 19/11-91 blev afholdt et møde på 
Marbækskolen med deltagelse af byrå- ! 
det, forældrerådsrepræsentanter, dag
institutioner og administrationen. 
Socialudvalget opfordrer i møde den
26.11.91 byrådet til at udvide den nu 
værende arbejdsgruppe med 1 forældre
repræsentant for hver institutionstyp 
og 1 forældrerepræsentant for for- 
ældrenævnet,
Evt. indførsel af totalrammebevilling 
kan ske individuelt.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
10. december 1991 socialudvalgets 
indstilling.
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10 .
Etablering af Skovbørnehave som pulie- 
ordning ifr. bistandslovens § 70
J.nr. SF 16.04.00
I fortsættelse af socialudvalgets og 
byrådets drøftelser om evt. etable- - 
ring af Skovbørnehave har socialfor
valtningen senest den 5.11.91 holdt - 
møde med foreningen Skibby Skovbørne
have . “
Mødets formål var at drøfte budgetop
læg samt forslag til eventuel drifts-- 
overenskomst m.v.
Det kan oplyses, at Skovbørnehaven - 
nu er etableret i en ejendom belig
gende Skovvejen 34 ved et lejemål med
et forældrepar, som er medlemmer af 
foreningen Skibby Skovbørnehave. -
På mødet aftaltes, at foreningen vil
le fremsende et fornyet forslag til - 
driftsbudget, åbningstid og børnean
tal. Samtidig aftaltes, at byggetek- - 
niske forhold (dispensationer m.v.) 
snarest skulle drøftes direkte mellem - 
teknisk forvaltning og skovbørneha
ven . ~
Skovbørnehaven har den 15.11.91 frem
sendt forslag til driftsbudget, hus- - 
lejespecifikation og etableringsom
kostninger. -
Socialforvaltningen har på baggrund 
af det fremsendte materiale udarbej- “ 
det indstillingsbilag og oversigt 
over størrelsen at et evt. kommu- ” 
nalt driftstilskud.
I relation til kommunens venteliste ” 
kan oplyses, at der p.t. er 5 børn 
indmeldt i Skovbørnehaven, som ellers “ 
ville have stået på kommunens aktuel
le venteliste. Herudover kan oplyses, - 
at yderligere 8 børn, der forventes 
indmeldt i perioden januar til maj “ 
1992, også er optaget på ventelisten 
til Skuldelev børnehave. ”
Socialudvalget stiller sig i møde den
26.11.91 positiv overfor etablering a:T 
en Skovbørnehave.
De politiske forligspartier opfordres “ 
til en drøftelse inden økonomiudvalgs
mødet. “

fortsættes...
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11.
Oversigt over de p.t. afholdte -
driftsudgifter vedr. omstrukturering 
af daginstitutionsområdet i perioden - 
september - december 1991 samt for
slag til finansiering af samme. -
J.nr. SF 16.04.00 -
I fortsættelse af byrådets beslut- - 
ning om udvidelse af antallet af in
stitutionspladser har socialforvalt- - 
ningen opgjort de forventede drifts
udgifter i indeværende år. At etable-- 
ringsomkostningerne ikke medtages ved 
samme lejlighed skyldes, at regning- - 
erne endnu ikke er indgået.
Der kan herefter opstilles følgende - 
regnskab for Skibby og Ferslev fri
tidshjem, idet beskæftigelsesudgift- ~ 
erne er beregnet forholdsvis ud fra 
børnenes indskrivningstidspunkter, og- 
beløbene til inventar er medtaget med 
de ved budgetbehandlingen godkendte ~ 
beløb, som kunne anvendes som en ramme 
sammen med socialforvaltningen. -
Skibbv Fritidshi em:
Børnerelaterede udgifter kr. 32.000
Inventar+beskæftigelse - 135.000
Personaleudgifter - 159.000
Ialt kr.326.000
forældrebetaling kr.-88.000
ialt kr.238.000
Ferslev Fritidshiem:
Børnerelaterede udgifter kr. 5.000
Inventar+beskæftigelse - 65.000
Personaleudgifter - 53.000
Ialt kr.123.000
forældrebetaling kr.-22.000
Ialt kr.101.000
Samlet merudgift ialt kr.339.000
Socialforvaltningen kan anvise flg. " 
finansieringsmuligheder til dækning 
af merudgiften: “
Beregnet besparelse ved nednormering 
af dagplejen med 2 dagplejere pr. 1.1:7 
og 1 dagplejer pr. 15.11.1991.

fortsættes...
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12.
Indstilling om delegering af kompe
tence til tilkendelse af almindelig 
og forhøjet almindelig førtidspen
sion
J.nr. SF 16.16.00
Ved lov nr. 399 af 6.6.1991 får kom
munerne pr.1.1.1992 tillagt kompe
tencen til at tilkende almindelig og 
forhøjet almindelig førtidspension.
De kommunale afgørelser om førtids
pension kan ankes til revaliderings- 
og pensionsnævnene.
Lovændringen indebærer endvidere, at 
kommunerne pr. 1.1.1992 skal medfi
nansiere alle førtidspensioner for de 
under 60 årige med 50%. Før fik kom
munerne 100% refusion.
Forvaltningen foreslår tilkendelses
kompetencen placeres i et udvalg be
stående af: forvaltningschefen som 
samtidig er formand for udvalget, læ
gekonsulenten, lederen af bistandsaf
delingen, 1 repræsentant fra pen
sionsafdelingen, 1 repræsentant fra 
dagpengeafdelingen, den sagsbehand
lende ergoterapeut, beskæftigelses
konsulenten og en repræsentant fra 
det sociale udvalg et \ år ad gangen. 
Formanden starter som udvalgsmedlem i 
det nye udvalg.
Socialudvalget anbefaler i møde den
26.11.91
at det sociale udvalg godkender, 

at tilkendelseskompetencen til 
almindelig og forhøjet alminde
lig førtidspension delegeres til 
et førtidspensionsudvalg samt 

at førtidspensionsudvalget udar
bejder en forretningsorden, der 
forelægges det sociale udvalg til 
godkendelse.
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1 .
Bedømmelse ved tjenestemandsansættel
se.
J.nr, P-sag.
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2 .
Godkendelse af nv bestyrer til Skul
delev Selsø Sportsklub Kilden klubhus
J. nr, BK 22.01.01


